



## RESPONSE TO PETITION

Prepare in English and French marking 'Original Text' or 'Translation'

---

PETITION NO.: **421-01284**

BY: **MS. MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)**

DATE: **MAY 1, 2017**

PRINT NAME OF SIGNATORY: **THE HONOURABLE MARIE-CLAUDE BIBEAU**

---

Response by the Minister of International Development and La Francophonie

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'M. Bibeau'.

SIGNATURE

Minister or Parliamentary Secretary

---

SUBJECT

**International development and aid**

---

ORIGINAL TEXT

---

REPLY

Over the years, Canada has supported smallholder farmers' livestock. Last year, we launched the Livestock Vaccine Innovation Fund, a \$57 million initiative that supports the development, production and commercialization of innovative and affordable vaccines against neglected livestock diseases in Sub-Saharan Africa, South-East Asia and South Asia. Global Affairs Canada has committed \$15 million over 5 years (2015-2020) to this multi-donor partnership fund also supported by the Bill and Melinda Gates Foundation and the International Development Research Centre.

Since June 2015, Canada has supported the Volunteer Cooperation Program of the Canadian organization Veterinarians Without Borders through a \$3.89 million contribution. Over five years (2015-2020), about 100 Canadian professionals (veterinarians, veterinary technicians, animal nutritionists, etc.) will work with local organizations and community partners in Ghana, Uganda, Kenya, Tanzania, Lao PDR, and Vietnam to help create integrated animal health systems to strengthen the livelihoods and household nutrition of small scale farmers. In the first year of the project, more than 2,050 direct beneficiaries were supported.

In 2016, Canada provided \$3 million to the Food and Agriculture Organization (FAO) to restore agricultural livelihoods and improve resilience of vulnerable farmers most affected by the armed conflict in Eastern Ukraine. This assistance includes the distribution of fodder packages to vulnerable households, which are used to feed cattle and prevent families from having to cull livestock in the absence of such feed. As of March 2017, 5,565 households were provided with animal feed during the autumn and harsh winter period.

In humanitarian settings, Canada provides assistance to vulnerable populations, including vulnerable women and girls, on the basis of needs. Canada works through experienced humanitarian partners to provide modest livestock recovery support, where appropriate. This can include the provision of agricultural and veterinary inputs and training on production techniques for food insecure households and communities; distribution of livestock shelters; provision of backyard livestock or poultry to small-scale farmers; and assistance for the rehabilitation of agricultural infrastructure.



## RÉPONSE À LA PÉTITION

Préparer en anglais et en français en indiquant 'Texte original' ou 'Traduction'

N<sup>o</sup> DE LA PÉTITION : 421-01284

DE : MME MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE : LE 1ER MAI 2017

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE : L'HONORABLE MARIE-CLAUDE BIBEAU

Réponse de la ministre du Développement international et de la Francophonie

SIGNATURE

Ministre ou secrétaire parlementaire

OBJET

L'aide au développement international

TRADUCTION

RÉPONSE

Le Canada appuie les mesures de protection du bétail des petits exploitants agricoles depuis nombre d'années. L'an dernier, nous avons lancé le Fonds d'innovation en vaccins pour le bétail, une initiative de 57 millions de dollars qui favorise le développement, la production et la commercialisation de vaccins novateurs et abordables contre les maladies négligées du bétail en Afrique subsaharienne, en Asie du Sud-Est et en Asie méridionale. Affaires mondiales Canada s'est engagé à verser 15 millions de dollars sur cinq ans (2015-2020) à ce fonds de partenariat multidonateurs, également financé par la Fondation Bill et Melinda Gates et le Centre de recherches pour le développement international.

Depuis juin 2015, le Canada appuie le programme de coopération volontaire de l'organisation canadienne Vétérinaires Sans Frontières. Au cours des cinq années du programme (2015-2020), quelque 100 professionnels canadiens (vétérinaires, techniciens vétérinaires, nutritionnistes pour animaux, etc.) travailleront avec des organisations locales et des partenaires communautaires au Ghana, en Ouganda, au Kenya, en Tanzanie, au Laos et au Vietnam pour aider à créer des systèmes de santé animale intégrés qui contribueront à renforcer les moyens d'existence et la

nutrition des ménages de petits exploitants. La première année du projet a déjà permis d'accompagner plus de 2050 bénéficiaires directs.

En 2016, le Canada a octroyé trois millions de dollars à l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture (FAO) afin de rétablir les moyens de subsistance agricoles et d'accroître la résilience des agriculteurs vulnérables les plus touchés par le conflit armé en Ukraine orientale. Cette assistance inclue la distribution de ballots de foin aux ménages vulnérables, ce qui permet aux familles de nourrir leurs bovins et d'éviter d'avoir à les abattre en l'absence d'aliments. En date de mars 2017, 5 565 ménages ont reçu des ballots de foin pendant l'automne et la rude période d'hiver.

Dans des contextes humanitaires, le Canada fournit de l'assistance aux populations vulnérables, notamment aux femmes et aux filles vulnérables, en fonction de leurs besoins. Par l'intermédiaire de partenaires humanitaires expérimentés, le Canada offre au besoin une aide modeste pour le rétablissement du bétail. Cette aide permet notamment de fournir des intrants agricoles et vétérinaires; d'offrir de la formation sur les techniques de production aux ménages et aux collectivités aux prises avec l'insécurité alimentaire; de distribuer des abris pour le bétail; de fournir du bétail d'arrière-cour ou de la volaille aux petits agriculteurs; et de contribuer à la remise en état des infrastructures agricoles. En 2016, la République centrafricaine, la Somalie ainsi que la Cisjordanie et la bande de Gaza ont reçu de l'aide au titre des activités liées au bétail.